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Please note: 
 
An electronic version of this convening circular is available online on the Diocesan website. In 
addition to this circular, video interviews with the candidates and other information is also 
available online. Please visit the electoral synod website for more information about the 
candidates and the election. 
 

Veuillez noter: 
Une version électronique de cette circulaire de convocation est disponible en ligne sur le site web du 
diocèse. En plus de cette circulaire, des entretiens vidéo avec les candidats ainsi que d'autres 
informations sont également accessibles en ligne. Veuillez consulter le site web du synode électoral pour 
en savoir plus sur les candidats et l'élection. 
 

www.montreal.anglican.ca/electoralsynod 
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NOTICE OF ELECTORAL SYNOD 
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INFORMATION FOR SYNOD DELEGATES 

The Convening Circular 
 
This circular is available online at www.montreal.anglican.ca/electoralsynod.  If you need a 
printed version of the circular, please plan with your home parish.   
 
If printed, please do not discard your Convening Circular after Synod. It contains reports of 
committees, financial statements, and parish statistics that are part of the official proceedings. 
To conserve paper and cut costs, it was decided at the 1996 Synod not to reprint this 
information in the Synod Journal. The official bound copy of the Journal kept on file in the 
Diocesan Archives will contain a complete set of reports. 

Directions to Synod 
 
The business meeting of Synod will take place at the Synod Office in Fulford Hall (2nd floor), 
1444 Union Av. Montréal, QC H3A 2B8. 

Parking / Transportation 
 
Indoor public parking is available in the Cathedral Place – Tour KPMG Parking Garage (on 
Union Avenue, south of de Maisonneuve). Parking on Saturday is available at $15, daily, 
evening and weekends. If you use public transit, the nearest Metro station is McGill.  

Meeting of Synod and Registration 
 
 Synod will meet in person.   
 Registration prior to Synod is mandatory; therefore, we encourage you do it as soon as 

possible.   
 As a Synod Delegate, you will receive, (sent to the email address indicated in the parish 

vestry returns), the link necessary for you to register.   
 There is no registration fee.  

Eucharist at Christ Church Cathedral 
 

From 9 a.m. on Saturday, May 3, 2025 , the celebration of the Eucharist will begin at Christ 
Church Cathedral.  We ask that you arrive a few minutes in advance so it can start without any 
delay.  

Synod Members 
 

The names of Synod members, both clerical and lay, are listed on the Diocesan website at 
www.montreal.anglican.ca/synod. If you are a member of Synod and your name is not on 
the list, please contact Sophie Bertrand, Synod Coordinator at 
sbertrand@montreal.anglican.ca. 
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Visitors 
 
Visitors are invited to attend the Synod Eucharist, and may attend the session.  All visitors will 
sit in a specific section, separate from the voting delegates. Please note that ALL must register 
before the synod. 

Identity Card 
 
Registered members and visitors of Synod are identified by a nametag.  Nametags will be 
issued at registration for Synod.   

Communication Devices 
 
Out of respect for the Synod proceedings attendees are asked to limit the use of electronic 
devices to the downloading of documents pertinent to the proceedings. Members are asked to 
reserve communications to outside parties and browsing to outside the session and to set all 
devices to silent.  

Water and Coffee Stations 
 
 Water and refreshment stations will be located in the lounges and spaces outside 

Fulford Hall throughout the day.  For environmental purpose, we invite you to bring 
your own cup and water bottles for refill.  

 Please note that we are making every effort to keep the refreshment stations well filled. 
However, out of respect for other participants, we kindly ask you to be mindful when 
filling your containers. 

Agenda 
 
The agenda is available in this Circular.  Please note that the Chair will attempt to deal with 
motions at the times listed in the Agenda, but the debating process may make changes 
necessary. 

Delegate Status 
 
 Only duly elected (at Vestry Meeting) delegates whose names were previously 

submitted to Synod Office may vote at Synod.  
 If both delegate(s) and substitute delegate(s) are unable to serve, the parish must hold 

another Vestry Meeting to elect a new delegate(s).  
 Please note that Sophie Bertrand (sbertrand@montreal.anglican.ca) must be notified (in advance 

of Synod) of the date of the Vestry Meeting and given the name(s) and the pertinent information 
of the new delegate(s) elected. Delegates and/or substitute delegates registered at Synod are the 
representatives for the entire Synod and may not be replaced at any point during Synod. 
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RENSEIGNEMENTS POUR LES DÉLÉGUÉS DU SYNODE  

La Circulaire de Convocation 
Cette circulaire est disponible en ligne à l’adresse www.montreal.anglican.ca/electoralsynod. Si 
vous avez besoin d’une version imprimée, veuillez-vous organiser avec votre paroisse locale. 

Si elle est imprimée, veuillez ne pas jeter votre Circulaire de Convocation après le Synode. Elle 
contient les rapports des comités, les états financiers et les statistiques des paroisses qui font 
partie des actes officiels. Afin d’économiser du papier et de réduire les coûts, il a été décidé lors 
du Synode de 1996 de ne pas réimprimer ces informations dans le Journal du Synode. 
L’exemplaire officiel relié du Journal, conservé dans les Archives diocésaines, contiendra 
l’ensemble des rapports. 

Accès au Synode 
La réunion officielle du Synode se tiendra au bureau du Synode dans la salle Fulford (2e étage), 
1444, avenue Union, Montréal (QC) H3A 2B8. 

Stationnement / Transport 
Un stationnement intérieur public est disponible dans le garage de la Place de la Cathédrale – 
Tour KPMG (sur l’avenue Union, au sud de De Maisonneuve). Le stationnement du samedi est 
disponible au tarif de 15 $ par jour, en soirée et les fins de semaine. Si vous utilisez le transport 
en commun, la station de métro la plus proche est McGill. 

Réunion du Synode et Inscription 
 Le Synode se tiendra en présentiel. 
 L’inscription avant le Synode est obligatoire ; nous vous encourageons donc à vous 

inscrire dès que possible. 
 En tant que délégué(e) au Synode, vous recevrez, à l’adresse courriel indiquée dans les 

retours de l’assemblée paroissiale, le lien nécessaire pour vous inscrire. 
 Il n’y a pas de frais d’inscription. 

Eucharistie à la Cathédrale Christ Church 
Le samedi 3 mai 2025, à partir de 9 h, la célébration de l’Eucharistie débutera à la Cathédrale 
Christ Church. Nous vous demandons d’arriver quelques minutes à l’avance afin de ne pas 
retarder le début de la célébration. 
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Membres du Synode 
Les noms des membres du Synode, tant cléricaux que laïcs, sont disponibles sur le site du 
diocèse : www.montreal.anglican.ca/synod. Si vous êtes membre du Synode et que votre nom 
ne figure pas sur la liste, veuillez contacter Sophie Bertrand, Coordonnatrice du Synode, à 
l’adresse sbertrand@montreal.anglican.ca. 

Visiteurs 
Les visiteurs sont invités à assister à l’Eucharistie du Synode et peuvent être présents lors de la 
session. Tous les visiteurs seront placés dans une section spécifique, distincte des délégués 
votants. Veuillez noter que TOUS doivent s’inscrire avant le Synode. 

Carte d’identité 
Les membres et visiteurs inscrits du Synode seront identifiés par un badge nominatif, qui leur 
sera remis lors de l’inscription au Synode. 

Stations d’eau et de café 
 Des points d’eau et de rafraîchissement seront installés dans les salons et les espaces 

adjacents à la salle Fulford tout au long de la journée. Pour des raisons 
environnementales, nous vous invitons à apporter votre propre tasse et votre bouteille 
d’eau à remplir. 

 Nous faisons tout notre possible pour maintenir les stations bien approvisionnées. 
Cependant, par respect pour les autres participants, nous vous demandons de faire 
preuve de modération en remplissant vos contenants. 

Appareils électroniques 
Par respect pour les délibérations du Synode, les participants sont priés de limiter l’usage des 
appareils électroniques au téléchargement de documents pertinents. Nous demandons aux 
membres de réserver leurs communications avec l’extérieur et leur navigation Internet à 
l’extérieur des séances et de mettre leurs appareils en mode silencieux. 
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Ordre du jour 

L’ordre du jour est disponible dans cette Circulaire. Veuillez noter que la présidence tentera de 
traiter les motions aux horaires indiqués, mais le déroulement des débats peut entraîner des 
ajustements. 

Statut des délégués 
 Seuls les délégués dûment élus (lors de l’assemblée paroissiale) et dont les noms ont été 

préalablement soumis au bureau du Synode peuvent voter lors du Synode. 
 Si un ou plusieurs délégués titulaires et suppléants ne peuvent être présents, la paroisse 

doit convoquer une nouvelle assemblée paroissiale pour élire un remplaçant. 
 Veuillez prendre note que Sophie Bertrand (sbertrand@montreal.anglican.ca) doit être 

informée (avant le Synode) de la date de cette assemblée et des coordonnées des 
nouveaux délégués élus. Les délégués et suppléants inscrits au Synode représentent la 
paroisse pour toute la durée du Synode et ne peuvent être remplacés en cours de 
session. 
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AGENDA 

Electoral Synod 2025 
ELECTION OF COADJUTOR BISHOP 

SATURDAY, MAY 3, 2025, AT CHRIST CHURCH CATHEDRAL 
 

8:00 am 
Registration from 8:00 to 8:45 am 
Foyer of Fulford Hall (1444 Union Avenue, 2nd Floor) 

Synod Staff 
 

9:00 am 
Opening Synod Eucharist and confirmation of 
quorum 
Christ Church Cathedral 

The Most Rev. David Edwards, 
Metropolitan  
(Presider and Preacher) 
Mr. David Eramian, Chancellor 

10:15 am 
Break and move to Fulford Hall  
(1444 Union Avenue, 2nd Floor) 

 

ELECTION PROCEEDINGS, FULFORD HALL (2ND FLOOR) 

10:30 am  Opening Prayer The Most Rev. David Edwards 

 & Practical Announcements  The Ven. Robert Camara 

Around 
11:00am 

Hymn & 1st Ballot Worship Team 

12:00 pm 
Hymn and Results of First Ballot 
2nd Ballot (if needed) 

Worship Team 
The Most Rev. David Edwards 

12:45 pm 
Grace & Synod breaks for Lunch  
(following the completion of the 2nd ballot) 

The Most Rev. David Edwards 

1:45 pm 
Synod Reconvenes 
Hymn and Results of 2nd Ballot 
3rd Ballot (if needed) 

Worship Team 
The Most Rev. David Edwards 

2:45 pm 
Hymn & Results of 3rd Ballot 
4th Ballot (if needed) 

Worship Team 
The Most Rev. David Edwards 

3:45 pm 
Hymn & Results of 4th Ballot 
5th Ballot (if needed) 

Worship Team  
The Most Rev. David Edwards 

4:45 pm 
Hymn & Results of 5th Ballot 
Additional Ballots if needed  

Worship Team 
The Most Rev. David Edwards 

Following 
election by 
simple 
majority by 
both Lay 
and Clergy 

Metropolitan announces election and invites 
Coadjutor Bishop-Elect for prayer and closing blessing 

The Most Rev. David Edwards 
Coadjutor Bishop-Elect 

 Final Remarks and Adjournment of Synod The Most Rev. David Edwards 
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ELECTION PROCEDURES 

 
(1) When the electoral synod convenes, following the celebration of Holy Communion, the 

president shall read the names of all nominees in alphabetical order by surname, and 
introduce the nominees who are present.  
 

(2) A nominee may withdraw his or her name from the balloting at any time.  
 

(3) The members of the electoral synod vote by secret ballot, the orders of clergy and laity 
voting separately.  
 

(4) The Chancellor shall appoint a committee of persons who are not members of the synod 
to separately collect and count the ballots cast by the clerical and lay members of the 
synod.  
 

(5) After each ballot the president shall announce the number of clerical and lay votes cast 
for each nominee and shall declare removed from the balloting the name of any nominee 
who did not receive any votes, and the one nominee, if any, who received the fewest 
votes in both orders simultaneously, unless only two nominees remain.  
 

(6) Balloting shall continue until a nominee receives the votes of a majority of the members 
of the order of clergy present and voting and a majority of the votes of the members of 
the order of laity present and voting.  
 

(7) When only two names remain in the balloting, if an election does not occur after three 
further ballots, the electoral synod may  

a. by a majority of each order decide to continue balloting on the same name or 
names,  

b. by a majority of each order decide to adjourn and direct the summoning of 
another electoral synod within six months,  

c. by a majority of either order decide to open the meeting to re-nomination of any 
of those nominees who have earlier withdrawn their names or whose names 
have earlier been removed from the balloting, or  

d. by the same number of votes in each order as is required for an election, request 
the House of Bishops of the Ecclesiastical Province of Canada to appoint a 
bishop.  

 
 If at any time only one name remains in the balloting the members of the electoral 
synod shall mark their ballots “in favour” or “not in favour” of the nominee whose 
name remains.  
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Quorum 
A quorum of the electoral synod consists of at least two-thirds of the voting clerical 
members of the synod and lay members representing at least two-thirds of the parishes.  

 

Procedure When Election Occurs 
 

(1) When there is an election the President shall declare the elected person to be the bishop-
elect, and inform the bishop-elect of the election and request that person’s consent to the 
election and to the formal submission of his or her name to the Metropolitan (who will 
then seek the concurrence of the Provincial House of Bishops), and, where such consent 
is given order that the ballots be destroyed.  
 

(2) If within a reasonable time, as determined by the President, the person elected is not 
available or able to consent to the election or does not consent to the election, the 
President shall  

a. announce to the members of the electoral synod that the elected person has not 
consented to the election,  

b. announce that if the elected person does not consent to the election within seven 
days, the electoral synod shall be reconvened on a date which is at least thirty 
days hence; and  

c. adjourn the electoral synod to the day appointed.  
 

(3) When an electoral synod is adjourned pursuant to subsection (2) and the person elected 
does not consent to the election within seven days after the day on which the meeting is 
adjourned, the President of the electoral synod shall reconvene the synod by giving to 
each member of the synod, and to all the nominees, notice stating that the elected person 
has not consented to the election within seven days after the electoral synod was 
adjourned, and that the electoral synod is to be reconvened on such date and at such 
time and place as is set out in the notice.  
 

(4) A notice given pursuant to subsection (3) shall be given a reasonable time, as 
determined by the president, before the synod reconvenes.  
 

(5) At an electoral synod that is reconvened pursuant to subsection (3), the nominees shall 
be asked if they continue to consent to standing for election, and the names of all such 
nominees shall appear on the first ballot. 
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Ecclesiastical Province of Canada 
Canon  3  
The Election, Appointment,  Consecration and Resignation of Bishops 

Confirmation of Elections - Section 4 

(1)  If the Metropolitan is not the President of an electoral synod at which a bishop is 
elected, the President and Secretaries of the synod shall, within seven days after the 
election, certify the election to the Metropolitan. 

(2) When a bishop is elected the Metropolitan shall forthwith notify the other bishops of the 
province. 

(3) Each bishop shall, within seven days after being notified of the election, inform the 
Metropolitan that he or she concurs with, or objects to, the election. 

(4) A bishop may object to an election on the ground that the person elected either has not 
attained 30 years of age, is not a priest or bishop of the Anglican Church of Canada or of 
a church in full communion therewith, is deficient in learning, training or experience, 
has either directly or indirectly secured or attempted to secure the office by improper 
means, is guilty of crime or immorality, or teaches or holds, or within the previous five 
years has taught or held, anything contrary to the doctrine or discipline of the Anglican 
Church of Canada. 

(5) The House of Bishops of the Ecclesiastical Province of Canada shall consider and 
determine any objection to an election and the decision of the House of Bishops is final. 
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PROCÉDURES ÉLECTORALES 

 
(1) Lorsque le synode électoral se réunit, après la célébration de la Sainte Communion, le 

président lit les noms de tous les candidats par ordre alphabétique par nom de famille et 
présente les candidats présents.  
 

(2) Un candidat peut retirer son nom du scrutin en tout temps.  
 

(3) Les membres du synode électoral votent par scrutin secret; les ordres du clergé et des 
laïcs votant séparément.  
 

(4) Le chancelier nomme un comité de personnes qui ne sont pas membres du synode pour 
recueillir et compter séparément les bulletins de vote exprimés par les membres 
ecclésiastiques et laïcs du synode.  
 

(5) Après chaque scrutin, le président annonce le nombre de votes ecclésiastiques et laïcs 
exprimés pour chaque candidat et déclare retirer du scrutin le nom de tout candidat qui 
n'a reçu aucun vote, et le candidat, le cas échéant, qui a reçu le moins de votes dans les 
deux ordres simultanément, à moins qu'il ne reste que deux candidats.  
 

(6) Le scrutin se poursuit jusqu'à ce qu'un candidat reçoive les votes de la majorité des 
membres de l'ordre du clergé présents et votants et la majorité des voix des membres de 
l'ordre des laïcs présents et votants.  
 

(7) Lorsqu'il ne reste que deux noms dans le scrutin, si une élection n'a pas lieu après trois 
autres tours, le synode électoral peut :  

a. à la majorité de chaque ordre, décider de continuer à voter sur le ou les mêmes 
noms,  

b. à la majorité de chaque ordre, décide d'ajourner et d'ordonner la convocation 
d'un autre synode électoral dans les six mois,  

c. à la majorité de l'un ou l'autre ordre, de décider d'ouvrir l'assemblée à la nouvelle 
nomination de l'un ou l'autre des candidats qui ont déjà retiré leur nom ou dont 
le nom a déjà été retiré du scrutin, ou  

d. par le même nombre de voix dans chaque ordre que celui requis pour une 
élection, demander à la Chambre des évêques de la province ecclésiastique du 
Canada de nommer un évêque.  

 
 S'il ne reste qu'un seul nom dans le scrutin, les membres du synode électoral marquent 
leur bulletin « en faveur » ou « non en faveur » du candidat dont le nom demeure.  
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Quorum 
Le quorum du synode électoral est composé d'au moins les deux tiers des membres du 
clergé votants du synode et des membres laïcs représentant au moins les deux tiers des 
paroisses.  

 

Procédure à suivre en cas d'élection 
(1) Lorsqu'il y a une élection, le président déclare la personne élue comme étant l'évêque 

élu, informe l'évêque élu de l'élection et demande son consentement à l'élection et à la 
soumission officielle de son nom au métropolitain (qui demandera alors l'assentiment de 
la Chambre provinciale des évêques). Lorsque ce consentement est donné, il ordonne 
que les bulletins de vote soient détruits.  
 

(2) Si, dans un délai raisonnable déterminé par le président, la personne élue n'est pas 
disponible ou en mesure de consentir à l'élection ou ne consent pas à l'élection, le 
président doit:  

a. annoncer aux membres du synode électoral que la personne élue n'a pas consenti 
à l'élection;  

b. annoncer que si la personne élue ne consent pas à l'élection dans les sept jours, le 
synode électoral sera convoqué de nouveau au moins trente jours plus tard; et  

c. ajourner le synode électoral à la date fixée.  
 

(3) Lorsqu'un synode électoral est ajourné conformément au paragraphe (2) et que la 
personne élue ne consent pas à l'élection dans les sept jours suivant le jour de 
l'ajournement de la réunion, le président du synode électoral convoque de nouveau le 
synode en donnant à chaque membre du synode, ainsi qu'à tous les candidats, un avis 
indiquant que la personne élue n'a pas consenti à l'élection dans les sept jours suivant la 
date à laquelle le synode électoral a été ajourné, et que le synode électoral doit être 
convoqué de nouveau à la date, à l'heure et au lieu indiqués dans l'avis.  
 

(4) L'avis donné en vertu du paragraphe (3) est donné dans un délai raisonnable, déterminé 
par le président, avant que le synode ne se réunisse de nouveau.  
 

(5) Lors d'un synode électoral convoqué de nouveau en vertu du paragraphe (3), on 
demande aux candidats s'ils continuent de consentir à se présenter aux élections, et le 
nom de tous ces candidats apparaît au premier tour. 
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Province ecclésiastique du Canada 
Canon 3 
L'élection, la nomination, la consécration et la démission des évêques 

Confirmation des élections – Article 4 

(1) Si le métropolitain n'est pas le président d'un synode électoral lors duquel un évêque est 
élu, le président et les secrétaires du synode doivent, dans les sept jours suivant 
l’élection, certifier l’élection auprès du métropolitain. 

(2) Lorsqu’un évêque est élu, le métropolitain doit en informer sans délai les autres évêques 
de la province. 

(3) Chaque évêque doit, dans les sept jours suivant la notification de l’élection, informer le 
métropolitain de son approbation ou de son objection à l’élection. 

(4) Un évêque peut s’opposer à une élection pour l’un des motifs suivants : la personne élue 
n’a pas atteint l’âge de 30 ans, n’est pas prêtre ou évêque de l’Église anglicane du 
Canada ou d’une église en pleine communion avec elle, présente des lacunes en matière 
de connaissances, de formation ou d’expérience, a directement ou indirectement obtenu 
ou tenté d’obtenir la fonction par des moyens inappropriés, est coupable d’un crime ou 
d’immoralité, ou enseigne ou soutient, ou a enseigné ou soutenu au cours des cinq 
dernières années, toute doctrine contraire à la foi ou à la discipline de l’Église anglicane 
du Canada. 

(5) La Chambre des évêques de la province ecclésiastique du Canada doit examiner toute 
objection à une élection et prendre une décision, laquelle est définitive. 
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NOMINATING COMMITTEE OF SYNOD 

Dans cette section, vous trouverez la traduction française de chaque document immédiatement 
après la version anglaise, à moins d’avis contraire.  

In this section, you will find the French translation of each document immediately following the 
English version. 
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Report of the Search Committee 
 

The Search Committee was convened on June 1, 2024, and dedicated itself over the past nine months to 
the prayerful and diligent task of preparing a Profile for the Diocese and overseeing the nomination 

process. This Profile, approved by Diocesan Council in November and made available in both English 
and French , was crafted with care and discernment. 

 
Foll owing a thorough vetting process, including verification of good standing , written responses, 
and video interviews, the Committee has arrived at a significant juncture . 

 
While we deeply respect the process and the commitment of all involved , we acknowledge 
concerns regarding: 

 
1. The need for further refinement and clarity within our Safe Church Policy to ensure alignment 
with best practices and to safeguard the integrity of diocesan leadership select ion. 

 
2. The limitations imposed by Canon law on the Committee' s ability to act in ways that might 
have further protected the integrity of the ballot. 

 
After careful consideration, and despite these concerns, we are forwarding all nominations without 
endorsement. This decision was made under challenging circumstances, including external 
pressures that have deeply affected members of the Committee. It  is disheartening that members 
felt compelled to resign due to the weight of these challenges . However, the entire Committee, both 
members who are remaining and those who are resigning , remains united in its commitment to the 
integrity of this process and to the solemn work entrusted to Synod delegates. 

 
We reaffirm that the election of a bishop is a sacred trust, requiring careful discernment in light 
of scripture, tradition, and the needs of the diocese. In this spirit, we invite Synod delegates to 
engage deeply with the Profile as the guiding document for discernment and to carefully read 
the candidates' submissions , watch their video interviews, and , finally , reflect on 1 Timothy 3 and 
Titus 1, passages that have been central to our own reflections. 

 
We recognize the responsibility that comes with this stage of the process and entrust it to the 
faithful discernment of Synod delegates, who, under the guidance of the Holy Spirit , will cast 
their votes in service to the mission of Christ 's Church. 
Respectfully submitted, 

 
 
 

The Rev. Canon James Pratt , Chair  
Ms. Valerie Bennett 
Le rev. Jean Fils Chery  
The  Rev. Fresia  Saborio 

 
Miss Valerie Taylor, Secretary  
Mr. Phil Castonguay 
Mr. Hilliard Goldfarb  
Ms. Jenna Smith 
Mx. Jessica Stilwell 



 

LIST OF CANDIDATES 

The Rev. Rodney Andrew Clark 

The Rev. Dr. Teresa Kathryn Mithin Danieley 

The Rev. Canon Dr. Neil Mancor 

The Ven. Dr. Victor-David Mbuyi Bipungu 

The Rev. Dr. Deborah Anne Meister 

The Very Rev. Bertrand Olivier 

The Rev. Graham Singh 
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Rapport du comité de recherche 
Le Comité de Recherche a été constitué le 1er juin 2024 et s’est consacré au cours des neuf derniers 

mois à la tâche réfléchie et assidue de préparer un Profil pour le diocèse et de superviser le processus de 
mise en candidature. À la suite d’un processus rigoureux de sélection, incluant la vérification de la 

bonne réputation, des réponses écrites et des entrevues vidéo, le Comité est arrivé à une étape 
déterminante. 

Tout en respectant profondément le processus et l’engagement de toutes les personnes 
impliquées, nous reconnaissons des préoccupations concernant : 

1. La nécessité d’un affinement et d’une clarification supplémentaires de notre Politique 
d’Église Sécuritaire afin d’assurer son alignement avec les meilleures pratiques et de 
préserver l’intégrité du processus de sélection du leadership diocésain. 

2. Les limites imposées par le droit canonique sur la capacité du Comité à agir de manière 
à renforcer davantage l’intégrité du scrutin. 

Après mûre réflexion, et malgré ces préoccupations, nous transmettons toutes les candidatures 
sans recommandation. Cette décision a été prise dans des circonstances difficiles, notamment en 
raison de pressions extérieures qui ont profondément affecté les membres du Comité. Il est 
décourageant que certain(e)s membres se soient senti(e)s contraint(e)s de démissionner sous le 
poids de ces défis. Cependant, l’ensemble du Comité, qu’il s’agisse des membres qui restent ou 
de ceux qui partent, demeure uni dans son engagement envers l’intégrité de ce processus et 
envers le travail solennel confié aux délégué(e)s du Synode. 

Nous réaffirmons que l’élection d’un évêque est une responsabilité sacrée, qui exige un 
discernement attentif à la lumière des Écritures, de la tradition et des besoins du diocèse. Dans 
cet esprit, nous invitons les délégué(e)s du Synode à s’impliquer profondément dans le 
processus de discernement en s’appuyant sur le Profil comme document de référence, en lisant 
attentivement les soumissions des candidat(e)s, en visionnant leurs entrevues vidéo et, enfin, en 
méditant sur 1 Timothée 3 et Tite 1, passages qui ont été au cœur de nos propres réflexions. 

Nous reconnaissons la responsabilité qui incombe à cette étape du processus et nous la confions 
au discernement fidèle des délégué(e)s du Synode, qui, sous la guidance du Saint-Esprit, 
exprimeront leur vote au service de la mission de l’Église du Christ. 

Respectueusement soumis, 

Le très révérend James Pratt, président 
Mme Valerie Bennett 
Le révérend Jean Fils Chery 
La révérende Fresia Saborio 

Mlle Valerie Taylor, secrétaire 
M. Phil Castonguay 
M. Hilliard Goldfarb 
Mme Jenna Smith 
Mx. Jessica Stilwell
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LISTE DES CANDIDAT(E)S 

Le révérend Rodney Andrew Clark 

La révérende Dre Teresa Kathryn Mithin Danieley 

Le chanoine révérend Dr Neil Mancor 

L’archidiacre Dr Victor-David Mbuyi Bipungu 

La révérende Dre Deborah Anne Meister 

Le très révérend Bertrand Olivier 

Le révérend Graham Singh 
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Candidates’ information 
The Rev. Rodney Andrew Clark 
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The Rev. Teresa K. M. Danleley 
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No French translation available for this document. 
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The Rev. Canon Dr. Neil Mancor 
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The Ven. Dr.  Victor-David Mbuyi Bipungu 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
73 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
74 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
75 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
76 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
77 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
78 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
79 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
80 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
81 



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
82 

 
  



Electoral Synod 2025 Convening Circular 
 

 
83 

The Rev. Dr. Deborah Meister 
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The Very Rev. Bertrand Olivier 
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The Rev. Graham Andrew Singh 
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APPENDIX A – ANGLICAN DIOCESE OF MONTREAL DIOCESAN PROFILE 
Vous trouverez la traduction française de chaque document immédiatement après la version 
anglaise.
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APPENDIX B – DIOCÈSE ANGLICAN DE MONTREAL – PROFIL DU 
DIOCÈSE 
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